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Bolos: Am dat bani pentru mediul de afaceri, dar rata de supravietuire nu a fost

îmbucuratoare

Trebuie sa fim foarte atenti ca alocarile de fonduri sa tinteasca segmentele lipsa, sectoarele lipsa,

componentele lipsa din lanturile de valori, pentru ca am dat, de-a lungul timpului, bani pentru mediul de

afaceri, dar când ne-am uitat în spate, rata de supravietuire nu a fost foarte îmbucuratoare, a declarat,

marti, într-o conferinta de specialitate, ministrul Investitiilor si Proiectelor Europene, Marcel Bolos.

 

"Studiem masura în care putem sprijini aceste verigi lipsa din lanturile de valori nationale, prin capitalizari, alocari

de fonduri. Nu stiu daca vom contribui substantial la ceea ce înseamna echilibrarea balantei comerciale, dar macar

politicile acestea pe termen lung de alocare de fonduri sa nu mai fie netintite. Am dat, de-a lungul timpului, bani

pentru mediul de afaceri, dar când ne-am uitat în spate, rata lor de supravietuire nu a fost foarte îmbucuratoare

pentru ceea ce a însemnat mediul de afaceri si consolidarea lui pe termen lung. Aici exista aceasta durere a noastra

în procesul de alocare a fondurilor, în care trebuie sa fim foarte atenti ca alocarile noastre de fonduri sa tinteasca

tocmai aceste segmente lipsa, sectoare lipsa, componente lipsa din lanturile de valori. Nu o sa facem minuni, dar

macar sa corectam aceste politici de alocare a fondurilor încât ele sa nu fie tratate doar birocratic. Noi la fiecare

întâlnire discutam tot felul de mecanisme pe care, pe buna dreptate, le solicita beneficiarii, dar pe lânga abordarea

aceasta tehnica, de multe ori eu ma gândesc ce terminologie sa folosesc ca sa fiu cât mai pe întelesul tuturor din

punct de vedere al mecanismelor institutionale si financiare. Trebuie sa avem în vedere si aceste politici

macroeconomice, care din pacate pâna acum au lipsit. Practic, sa avem sens la alocarile de fonduri, mai ales pe

ceea ce înseamna mediul de afaceri vital, pentru ceea ce înseamna sanatatea economiei nationale", a spus Bolos.

 

Ministrul de resort a dat ca exemple industrii precum cea agroalimentara în care, desi este productiva, România

continua sa faca importuri.

 

"Îmi place sa dau exemplu industria agroalimentara, dar nu va ramâne singura, pentru ca aici este dupa mine un

cerc vicios si neexplicabil pentru majoritatea specialistilor. Cum România, cu un potential agricol, este în situatia

în care importa anumite produse alimentare. Asta înseamna ca o veriga din lantul de valori este slaba sau nu este

sprijinita suficient. Şi daca va uitati la masurile pe care le-am luat în ceea ce priveste independenta energetica,

adica sa-i ajutam pe cei din mediul de afaceri sa-si gestioneze componenta de utilitati publice. De asemenea, daca

va uitati la fondurile alocate pentru capitalizare prin grant si retehnologizare, de asemenea am dat pentru industria

agroalimentara. Am încercat cât permite regulamentul Comisiei Europene, ca acolo unde am vazut în lantul de

valori veriga slaba si potential. Acelasi lucru putem spune si despre resursele minerale. Extragem minereul de

cupru, dar nu-l prelucram în tara, în România, pentru ca pleaca la export în China", a sustinut oficialul.

 

Reprezentanti ai autoritatilor si mediului de afaceri participa, marti, la evenimentul cu tema "Bugetul si fiscalitatea

2023: la ce sa se astepte economia", în cadrul seriei de conferinte CursdeGuvernare (CDG).
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